
 

PROTOKÓŁ   Nr   XXII/2012 
z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu 

30 października 2012 r. 
==================================================== 
 

W  posiedzeniu  udział  wzięli  : 
Członkowie   rady  zgodnie  z listą  obecności. 
Lista obecności  
stanowi zał. Nr 1 
Sołtysi  wsi gminy Wijewo zgodnie z listą obecności. 
Lista obecności    
stanowi zał. Nr  2  
oraz  zaproszeni goście zgodnie  z listą obecności. 
Lista obecności    
stanowi zał. Nr  3 
 

Porządek posiedzenia :  
 
1.   Otwarcie 
2.   Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

   3.   Interpelacje radnych 
   4.   Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.  Informacja na temat przygotowania do zimy. 
6.   Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach : 
      1/ ustalenie stawek podatku od nieruchomości, 
      2/ w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości, 
      3/ określenie wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
      4/ obniżenia średniej ceny żyta przyjmowanej jako podstawę obliczania podatku rolnego, 
      5/ zmiana do Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
      6/ nadania  odznaki  „ Za zasługi dla Gminy Wijewo, 
      7/  plan pracy komisji rewizyjnej na 2013 rok      , 
      8/  zmiany uchwały Nr XXI/170/2012 Rady Gminy Wijewo z dnia 27 września 2012 r. 
      9/  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2012 rok.  
    10/ zmiany w budżecie gminy na 2012 r. 
    11/ podziału Gminy Wijewo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic siedzib  
          obwodowych komisji wyborczych. 
7. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych. 
8. Zapytania i wolne wnioski 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10.  Zakończenie 
 
Ad. pkt. 1 
 

Obradom XXI Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Wijewo Pan Stanisław Kasperski. 
Na wstępie powitał obecnego na Sali Posła RP Pana Łukasza Borowiaka, oraz obecnych na sali 
członków  rady, sołtysów oraz zaproszonych gości .  
Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad. Wobec braku uwag poddał porządek 
obrad pod głosowanie. Porządek obrad  przedstawiony przez przewodniczącego został przyjęty 
bez uwag. Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 15 wobec 
czego podejmowane uchwały będą prawomocne. 
 

Ad. pkt. 2 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z poprzedniego posiedzenia odpowiada 
przebiegowi obrad i zawiera wszystkie tematy jakie były poruszone. Wobec powyższego 
zaproponował, aby protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania. 
Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag. 
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie. 



Ad. pkt. 3 
 
Na XXII sesji nie zgłoszono interpelacji. 
 
Ad. pkt. 4 
 
Wójt Pan Ireneusz Zając – w związku z tym, ze zastępca nie chciał wchodzić w moje kompetencje 
dlatego sprawozdanie będzie obejmowało zdarzenia za okres od 01 sierpnia br. 
02.08 – odbyło się seminarium w sprawie utworzenia Centralnego Innowacji Społecznej w Lesznie 
skupiające bezrobotnych, zapewniające bezrobotnym przekwalifikowanie, inicjowanie nowych 
miejsc pracy, 
-  ukazała w Panoramie Leszczyńskie notatka mieszkańca Miastka dotycząca planu 
zagospodarowania przestrzennego i problemów z tym związanych. Autor nie podziela podjętych 
działań  przez Panią Pokorny. 
09.08 – przeprowadziłem rozmowę w sprawie dowozu dzieci niepełnosprawnych w terenu gminy 
Wijewo do ośrodków szkolno rehabilitacyjnych. Ogólnie dowozimy 13 osób. Są to koszty gminy, 
które należy zaplanować w budżecie. Dowozimy do Wolsztyna  4 dzieci, do Wschowy 3 dzieci, do 
Rydzyny 2 dzieci, do Leszna 4 dzieci. 
10.08 – dotarła  do nas wiadomość o wyborze P. Stanisława Wolniczaka  na członka  Zarządu 
Głównego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych. 
16.08 - podpisaliśmy umowę na wykonanie projektu kanalizacji sanitarnej w miejscowości Brenno. 
Pozostało nam niewiele czasu na złożenie wniosku o dofinansowanie tego zadania.  
18.08 – odbył się festiwal starych ciągników i maszyn rolniczych.  Należy podkreślić, że jest to 
inicjatywa mojego zastępcy Pana Chodorowskiego. W tegorocznych obchodach uczestniczyli 
również mieszkańcy naszej gminy. 
18.08 – odbyła się Msza dożynkowa w Zaborówcu, 
19.08 – odbyły się na Piaskach w Wijewie coroczne zawody konne w powożeniu. Podziękował 
organizatorom a zwłaszcza sołtysowi wsi, radzie sołeckiej i strażakom za organizację. 
25.08 – odbyły się dożynki wiejskie w Brennie, 
29.08 – nasi strażacy uczestniczyli w obchodach odpustowych poświęconym strażakom w Górce  
Duchownej, 
02.09 – odbyły się gminne uroczystości dożynkowe w Wijewie . Podziękował sołtysowi i dyr. GOK 
za organizację, 
01.09 – rok szkolny rozpoczęliśmy w 3 placówkach oświatowych na terenie gminy Wijewo: 
Zespole Szkół w Brennie, Szkole Podstawowej i Przedszkole w Wijewie. Łącznie do szkół 
uczęszczać będzie w roku szkolnym 2012/2013 - 664 dzieci. 
Dzięki Państwa zgodzie mogliśmy otworzyć oddział popołudniowy co pozwala na objęcie 
edukacją kolejnej grupy dzieci. 
05.09 -  w gospodarstwie agroturystycznym Państwa Urszuli i Józefa Rimke w Brennie odbyło się  
piknik agroturystyczny o randze ponad powiatowej. Można było spróbować wyroby kulinarne 
i zobaczyć piękne rękodzieła sztuki ludowej.  
06.09 – spotkałem się z przedstawicielami firmy LINEA. Prowadzone są rozmowy na temat 
możliwości korzystania ze światłowodu, wyraziłem chęć skorzystania. Z przyłącza będą mogli 
wszyscy mieszkańcy jednak na różnych zasadach. Bezpośrednio ze światłowodu lub radiowo. 
07.09 – podpisaliśmy aneks do umowy o dofinansowanie budowy ul. Wiatracznej. 
 - otrzymaliśmy informacje na temat dofinansowania budowy  placu zabaw w Zaborówcu oraz 
sanitariatów w Brennie Ostrowie. Mając zabezpieczone środki na te inwestycje postanowiliśmy 
przełożyć ich realizacje na rok następny aby nie budować zimą. 
14-16.09 – pracownicy urzędu gminy uczestniczyli w wyjeździe integracyjnym w Górach 
Świętokrzyskich, pozostali  na miejscu wzięli udział w konsultacjach w sprawie Natura 2000. 
19. 09 – odbyło się posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy, 
21.09 – odbyłem spotkanie z dyr. Zarządu Dróg Wojewódzkich w Nowym Tomyślu w sprawie 
przyszłości 305. Obecnie WZDW postanowił ogłosić przetarg całościowy od projektu do 
wykonawstwa. Wobec powyższego można ponownie składać swoje uwagi dot, modernizacji 
i przebudowy tej drogi. Myślę o zgłoszeniu propozycji ścieżki rowerowej pomiędzy Radomyśl  - 
Radomyśl – Wijewo lub Wijewo Radomyśl. Realizacja zadania jest przewidziana na 12014 rok. 
 



25.09 – spotkałem się z Kom. Kom. Miejskiej PSP w Lesznie P. Baranem w sprawie polepszenia 
alarmowania selektywnego powiadamiania jednostek OSP. Obecny system zawodzi. Jeśli nie 
będą duże koszty to będziemy modernizować system. 
26-27.09 – odbył się w Warszawie kongres oświatowy. Uczestniczyli przedstawiciele wielu  
samorządów. Kongres miał charakter protest przeciw obowiązkom jakie nakłada na samorządy 
rząd  w ramach oświaty. Było zapewnienie, że przedszkola będą objęte subwencja do dziś nikt nie 
dokłada. Cały ciężar spoczywa na gminie. W naszej gminie nie ma jeszcze problemu z finansami 
w oświacie, są już gminy gdzie są problemy z wypłatami i kosztami utrzymania  obiektów. 
27.09 -  odbyła się  Sesja XXI Sesja Rady Gminy. 
28.09 – gościłem u siebie przedstawicieli Towarzystwa Przyjaciół Boszkowa.  
  - uczestniczyłem w walnym zgromadzeniu MZWIkW we Wschowie . dotyczyło zmian w statucie 
i ustalenia stawek za podprowadzenia ścieków na terenie zdziałania związku, 
02.10 – podpisaliśmy wstępną umowę z ENEA na dostarczenie energii i konserwacje urządzeń. 
Udało się wynegocjować korzystne stawki. Zastawiamy się nad oszczędnościami poprzez 
wyłączanie w porze nocnej. 
03.10 – odbyło się pasowanie pierwszoklasistów w Szkole Podstawowej w Wijewie, 
12.10. – odbyło się pasowanie przedszkolaków, 
15.10. – odbył się przetarg na rozstrzygnięcie na kanalizację sanitarną i budowę oczyszczalni 
w Wijewie, obecnie trwa wybór oferty. Rozpatrzenie musi być bardzo dokładnie z przepisami, 
Błędny wybór  może spowodować wstrzymaniem dotacji, co byłoby katastrofą, 
18.10 – odbyła się inauguracja roku akademickiego w PWSzZ w Lesznie, 
    - zgłosił się Pan Drzewiecki, który zaproponował utworzenie na terenie gminy sekcji judo, 
23.10 – odbył się Zarząd Gminny ZOSP w Wijewie, 
24.10 -  odbyły się komisje stałe rady, które omówiły tematy będą przedmiotem dzisiejszych 
obrad, 
 
Przewodniczący obrad podziękował za złożone sprawozdanie z pracy Wójta i urzędu w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Ad. pkt, 5 
 
Informacje o przygotowaniu do sezonu zimowego złożył Wójt Pan Ireneusz Zając, poinformował, 
że nie zostały jeszcze podpisane umowy na odśnieżanie. Są to umowy nie wymagające 
przetargu. Na terenie jest wiele osób, które maja możliwości sprzętowe do takich prac. 
Zastanawiamy się poważnie nad odstąpieniem od składowania żwiru ponieważ przy dużych 
mrozach jest nieużyteczny i zalega przez cały rok. Myślimy o zakupie kontenerów na żwir 
mieszany z solą, będzie to jednorazowy wydatek ale ułatwione korzystanie w razie gołoledzi 
i dużych mrozów. 
 
Ad. pkt. 6 
 
Przewodniczący Rady Gminy – przystępując do punktu podjęcie uchwał stwierdził, że każdy 
z radnych otrzymał komplet projektów, które zostały omówione również na posiedzeniu komisji. 
Wójt Pan Ireneusz Zając – radni są zorientowani w sprawie stawek i zasad ustalenia podatków. 
Tak jak mówiliśmy w ubiegłym roku, że w niektórych grupach nie będziemy podnosić stawek i tak 
nie zostały podniesione stawki od działalność gospodarczej, od nieruchomości w pozycji 
pozostałe budynki, czyli budynki na nieruchomościach do 1 ha. Są to podatki najbardziej 
uderzające w podatnika. Pozostałe stawki  zostały podniesione o wskaźnik 3 %. 
 

1/ projekt uchwały w sprawie ustalenie stawek podatku od nieruchomości, 
Do treści projektu uchwały zebrani nie wnieśli uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XXII/171/2012 w sprawie ustalenie stawek podatku od nieruchomości 
została podjęta jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 4  
 

2/ projekt uchwały w sprawie w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości. 
Treść projektu uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
Do treści projektu uchwały zebrani nie wnieśli uwag. 



Uchwała Rady Gminy Nr XXII/172/2012 w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości została 
podjęta jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 5  
 
      3/ projekt uchwały w sprawie określenie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. 
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik wyjaśniła, że na posiedzeniu komisji ustalono, że  maja pozostać 
stawki jak w roku ubiegłym. Po przemyśleniach jednak Wójt przedkłada projekt uchwały i 
dokonuje minimalnych zmian ponieważ, wyjaśnienia organów nadzorczych wskazują na zasadę, 
że uchwała pomimo braku zmian powinna być corocznie podejmowana. W celu zapobieżenia 
jakimkolwiek wątpliwościom i zakwestionowaniu uchwały dokonano minimalnych zmian 
w pozycjach, gdzie stawki nie maja zastosowania na terenie gminy w zał. Nr 1 i zał. Nr 2. 
Wójt Pan Ireneusz Zająć – jest to bardziej zabieg prawny. Postępowanie to wynika 
z niedoskonałości prawa. Stanowisko RIO jest takie, że każda stawka musi być poparta uchwałą. 
Do treści projektu uchwały zebrani nie wnieśli uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XXII/173/2012 w sprawie określenie wysokości stawek podatku od 
środków transportowych została podjęta jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 6  
 
      4/ projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny żyta przyjmowanej jako podstawę 
obliczania podatku rolnego przedstawił przewodniczący obrad. 
Wójt Pan Ireneusz Zając – w sytuacji kiedy ustala się podatek rolny w wysokości niższej niż 
stawka ogłoszona przez GUS zawsze należy podjąć uchwałę pomimo, ze pozostaje na poziomie 
2012 roku to wymaga podjęcia uchwała. Kwota podatku rolnego jest konsultowana z Izbą 
Rolniczą, zaproponowana stawka uzyskała opinie pozytywną. 
Do treści projektu uchwały zebrani nie wnieśli uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XXII/174/2012 w sprawie obniżenia średniej ceny żyta przyjmowanej 
jako podstawę obliczania podatku rolnego została podjęta jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 7  
 

      5/ projekt uchwały w sprawie zmiana do Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na terenie gminy Wijewo. 
Do treści projektu uchwały zebrani nie wnieśli uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XXII/ 175/2012 w sprawie zmiana do Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie gminy Wijewo. 
została podjęta jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 8  
 
      6/ projekt uchwały w sprawie nadania  odznaki  „Za zasługi dla Gminy Wijewo”, oraz treść 
wniosku jaki został skierowany do rady w sprawie nadania odznaczenia przedstawił Pan 
Stanisław Kasperski stwierdził, że zgodnie z regulaminem przyznawania odznaki wymagane jest 
głosowanie tajne wobec czego zaproponował aby role komisji skrutacyjnej pełniła Komisja 
Rewizyjna. Zebrani nie wnieśli uwag co do składu komisji. 
 

Przewodniczący obrad poprosił o przygotowanie kart do głosowania i ogłosił 10 minut przerwy. 
 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrad i przystąpił do realizacji porządku  
obrad. Oddał głos Przewodniczącemu Komisji Skrutacyjnej. 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej wyjaśnił zasady głosowania informując, że aby oddać głos 
waży należy postawić znak X w jednej kratce obok znaku TAK lub NIE. 
Protokół Komisji Skrutacyjnej z przeprowadzonego głosowania odczytał Przewodniczący Komisji 
Pan Józef Pukacki.  Protokół z głosowania stanowi zał. Nr 9 do protokołu. 
Do treści projektu uchwały zebrani nie wnieśli uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XXII/ 176/2012 w sprawie nadania  odznaki „Za zasługi dla Gminy 
Wijewo” została podjęta jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 10  
 

      7/ projekt uchwały w sprawie plan pracy komisji rewizyjnej na 2013 rok. 
Plan pracy Komisji Rewizyjnej przedstawił Przewodniczący komisji radny Pan Józef Pukacki. 



Przewodniczący obrad odczytał treść projektu uchwały. Do treści projektu uchwały zebrani nie 
wnieśli uwag.  
Uchwała Rady Gminy Nr XXII/177/2012 w sprawie plan pracy komisji rewizyjnej na 2013 rok. 
 została podjęta jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 11  
 
      8/  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/170/2012 Rady Gminy Wijewo z dnia 27 
września 2012 r. 
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik  - projekt uchwały polega na dokonaniu poprawności brzemienia 
załączniku nr 4 dotyczący wydatków w zakresie realizacji gminnego programu przeciwdziałania 
alkoholizmowi i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, gdzie dokonano błędnych zapisów. 
Do treści projektu uchwały zebrani nie wnieśli uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XXII/178/2012 w sprawie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXI/170/2012 Rady Gminy Wijewo z dnia 27 września 2012 r.  została podjęta jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 12  
 
      9/  projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012 - 2023.  
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – dotyczy zmian jakie będą podejmowane kolejna uchwałą, 
dotycząca przeniesień w budżecie po stronie dochodów i wydatków. Zmieni się kwota deficytu 
i kwota długu co powoduje obowiązek dokonania zmian w WPF. Zmiana dotyczy roku 2012 
dochody i wydatków bieżących i dochodów majątkowych. 
Do treści projektu uchwały zebrani nie wnieśli uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XXII/179/2012 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2012 - 2023.  została podjęta jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 13  
 
    10/ projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2012 r. 
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – wyjaśniła, że projekt dotyczy zmian na 2012 rok . Od posiedzenia 
komisji dokonano zmian w zakresie przyjęcia dotacji od Wojewody na wypłaty akcyzy.  
Ponadto projekt przewiduje zmniejszenie dochodów budżetu w kwocie 19 258 zł. i zmniejszenie 
wydatków w kwocie 379 178 zł.  
Dochody wynikają z otrzymanej dotacji celowej na drogę w Radomyślu – 80 570 zł., środki w 
ramach pomocy finansowej – 200 zł. zmniejszenie dochodów majątkowych o sprzedaż działek 
letniskowych – 100 000 zł., osiągnięcia dochodów w tytułu wypłaty odszkodowania  z firmy 
ubezpieczeniowej w kwocie 586 zł., osiągnięcia dochodów z tytułu realizacji podatków od środków 
transportowych w kwocie 25 tys., z tytułu opłat za wystawione upomnienia w kwocie 1548 zł. , 
zmniejszenia z tytułu  niewykonanej opłaty adiacenckiej - 50 000 zł., osiągnięcia dochodów 
z tytułu prowizji w Szkole Podstawowej z tytułu odszkodowania 2 468 zł. , sam Przedszkole 1357 
zł. w Zespole Szkól w Brennie - 4 010 zł., osiągniecie dochodów z tytułu opłat korzystania 
z Przedszkola Samorządowego w kwocie 15 000 zł…. 
Wydatki  
Zmniejszenie niewykorzystanych środków związanych z remontami o kwotę 17 602 zł., zakup 
usług do planu zagospodarowania przestrzennego  w kwocie 23 134 zł., z tytułu podziały 
i uzgodnień w gospodarce mieszkaniowej o kwotę 20 000 zł., wynagrodzeń osobowych w 
urzędzie o kwotę 49 866 zł., podatku od nieruchomości w kwocie 7 tys. zł.  
Wynagrodzeń osobowych w kult. fizycznej  w kwocie 12 000 zł., zmniejszenia wydatków na 
zadania inwestycyjne dotyczy kwota 54 727 zł. - dotyczą zadań na które zostały zawarte umowy 
na wykonanie. Zmniejszenia dotacji na zadanie inwestycyjne – budowa szaletów w Brennie  
Ostrowie w kwocie 38 8045 zł. w związku z przesunięciem realizacji na 2013 rok. Zwiększenie 
dotyczy zakupu nieruchomości w Wijewie, zmiany oprogramowania w urzędzie,  pokrycie 
abonamentu tel. komórkowego, zakupu materiałów, zwiększenia wydatków bieżących, 
zwiększenia wydatków na zakup pomocy naukowych w Zespole Szkół w Brennie. 
Do treści projektu uchwały zebrani nie wnieśli uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XXII/180/2012 w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2012 r. 
została podjęta jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 14  
 
 



 
    11/ projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Wijewo na stałe obwody głosowania, ustalenia 
ich numerów, granic siedzib obwodowych komisji wyborczych przedstawił przewodniczący obrad. 
Do treści projektu uchwały zebrani nie wnieśli uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XXII/ 181/2012 w sprawie podziału Gminy Wijewo na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic siedzib obwodowych komisji wyborczych została 
podjęta jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 15  
 
Ad. pkt. 7. 
 
Informację na temat złożonych oświadczeń majątkowych za 2011 rok  złożył Przewodniczący 
Rady Gminy Pan Stanisław Kasperski. 
Poinformował, że oświadczenia majątkowe Wójta i Przewodniczącego RG zostały złożone do 
Wojewody  Wielkopolskiego w terminie a w ich treści nie stwierdzono braków. 
Przedstawił informacje Wójta w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych przez pracowników 
Urzędu Gminy w których urząd Skarbowy w Lesznie stwierdził nieprawidłowości w 2 przypadkach. 
Na ręce Przewodniczącego Rady złożyli oświadczenia majątkowe radni, wobec który Urząd 
Skarbowy wskazał na nieprawidłowości w 8 przypadkach 
Przewodniczący poinformował, że wszyscy wobec których stwierdzono nieprawidłowości  zostali 
poinformowani i zobowiązani do złożenia stosownych wyjaśnień. 
 
Ad. pkt. 8. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedłożył Panu Posłowi i zebranym: 
1/ treść wniosku przedsiębiorców naszej gminy w sprawie korzystania z istniejących na terenie 
naszej gminy mostów. Jako mieszkańcy tej gminy jesteśmy zmuszeni do korzystania z tych 
mostów  choć wiąże się to z licznymi mandatami i drogocennymi punktami karnymi. 
Przedsiębiorcy w swoim piśmie zwrócili się o załatwienie pozwoleń dla mieszkańców gminy co 
stosują inne powiaty w Polsce. 
2/ zwrócił się o przybliżenie terminu realizacji remontu drogi wojewódzkiej 305, 
3/ temat ochrony zdrowia, porównując województwa wielkopolskie i mazowieckie, wskaźniki 
dotacji i innych zabezpieczeń na służbę zdrowia są różne np. w Wielkopolsce 8 300 tys. zł a 
w mazowieckim 170 tys. zł. Jakie są zasady podziały funduszy. 
4/  finansowania oświaty i zatrudnień w samorządach. Rząd zleca coraz więcej zadań, które 
musza być wykonane na poziomie samorządów, tylko pytanie kto ma to robić. Za każdym, 
zadaniem powinno iść zabezpieczenie finansowe i etaty. 
Radny Pan Radosław Zamiatała   
1/  w 2012 roku mieliśmy przyjąć do szkół dzieci 6 letnie, okres ten został przesunięty na 2014. 
czy jest to ostateczny termin, czy planuje się dalsze przesunięcia terminu, 
2/  w mediach pojawiają się  informacje  na temat likwidacji posterunków policji, czy jest ustalony 
plan reorganizacji policji, jaka jest wizja funkcjonowania policji na przyszłość, 
3/  czy rząd planuje w najbliższym czasie reorganizację gmin, powiatów  i województw , 
Radny Pan Henryk Rygusik – zwrócił się do Pana Posła w sprawie mostu łączącego gminę 
Wijewo i Sławę. Stan techniczny jest bardzo zły, uszkodzenie może grozić przerwaniem 
komunikacji. 
Radna Pani Joanna Miś – na ul. Lipowej przy posesji P. Napieralskiego zapadł się chodnik, 
wystaje kostka jest niebezpiecznie, 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – z droga 305 istnieje zjazd do miejscowości Przylesie, jest tam 
spory ruch maszyn rolniczych. Wskazany byłoby ustawienia znaku - zakaz wyprzedzania lub 
namalowanie linii ciągłej, aby zapobiec ewentualnemu nieszczęściu. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – przyznał, że pomysł z ustawieniem kontenerów z żwirem i sola 
jest dobry. Zwrócił się z zapytaniem, czy na odśnieżanie będzie ogłoszony dodatkowo przetarg. 
Radny Pan Alojzy Wolniczak – rozmawiałem z Panem Posłem na temat zasad prowadzenia 
bufetów na imprezach wiejskich. Wprowadzone obwarowania powodują, że na wsi zanika życie 
kulturalne. Rozumiemy, że podatki należy płacić, ale czy sposób ich naliczania i uiszczania można 
uprościć. 



Przewodniczący obrad poparł  wniosek radnego Wolniczaka w sprawie działalności organizacji 
społecznych. Kiedyś była możliwość prowadzenia takiej działalności. Byłoby to poważne wsparcie 
dla działalności statutowej tych organizacji i poza statutowej, gdzie niejednokrotnie zdobyte w ten 
sposób fundusze były przeznaczana na  wyjazdy do kina, teatru. 
 
Ad. pkt.  9. 
 
Na zadane pytania odpowiedzi udzielili: 
Wójta Pan Ireneusz Zając 
1/ w sprawie zimowego utrzymanie dróg gminnych, na pewno ogłosimy przetarg i wybierzemy 
najkorzystniejsza ofertę. Umowę podpiszemy z co najmniej 2 firmami. W sprawie drogi 
wojewódzkiej otrzymaliśmy program utrzymania dróg wojewódzkich można się z nim zapoznać. 
2/ uszkodzenia chodnika na ul. Lipowej jest odnotowane, wyślemy pracowników i naprawimy, 
3/ w sprawie drogi 305, po rozmowie z kierownikiem zobowiązał się do zniwelowania różnicy 
poziomów. Nie  było rozmowy na temat oznakowania ale wystosujemy taka propozycję, która 
myślę, że będzie uwzględniona. 
 
Poseł RP Pan Łukasz Borowiak 
Powitał wszystkich serdecznie, podziękował za możliwość uczestnictwa w posiedzeniu Rady 
Gminy. Poinformował, że jest posłem VI i VII kadencji z tym, że w VI kadencji tylko 11 miesięcy. 
Przejąłem mandat po osobie, która kandydowała na fotel Prezydenta Ostrowa Wielkopolskiego. 
W swojej pracy staram się skupić bardziej na byłym woj. Leszczyńskim. Przedstawił swoje 
pochodzenie, wykształcenie i przebieg pracy zawodowej przed uzyskaniem mandatu. 
Należy stwierdzić, że poseł nie musi znać się na wszystkich problemach państwa, jest to nie 
możliwe. Z racji pełnionego mandatu i doświadczeń zawodowych zasiadam w komisji 
infrastruktury a także komisji polityki społecznej i rodziny, gdzie pracujemy nad rozwiązaniami 
ustawowymi. Jestem powołany do podkomisji stałych ds. współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz budownictwa i gospodarki przestrzennej. 
Dodatkowo jako poseł działam w zespołach parlamentarnych, gdzie można zdziałać równie dużo 
pod względem legislacyjnym. 
- ds. polityki miejskiej, 
- wolnego rynku, 
- parlamentarny zespół strażaków, 
- ds. budowy drogi ekspresowej: S-5, S-3, 
- grupy bilateralnej (polsko-gruzińska), 
Posiadam 2 biura parlamentarne w Lesznie i Rawiczu. Uważam, że jest to wystarczające. 
Dodatkowo praktykuję spotkania bezpośrednio w gminach. Biura zajmuje się również współprac a 
z organizacjami pozarządowymi. Prowadzę akcje lekcja parlamentaryzmu, jeśli dyrektorzy 
placówek oświatowych byli by zainteresowani to proszę o kontakt  z biurem. 
305 – skontaktowałem się  z Dyrektorem ZDW Panem Kmiecikiem, który poinformował mnie, że  
szacunkowy koszt remontu to 80 mil. zł. Zadanie będzie polegało na projektowaniu i budowie 
drogi. Potwierdził również, że pod koniec roku będzie wiadomo jak został rozstrzygnięty przetarg 
na inwestycje w Czarnkowie. Jeśli przetarg zostanie rozstrzygnięty pozytywnie i zostaną 
pieniądze to zostanie remontowany odcinek drogi 305. Będę pilotował tą sprawę.  
Uczestniczyłem również w kongresie samorządowym w Warszawie związany ze  zmianami 
w Karcie Nauczyciela. Podejście do wystąpienia Przewodniczącego ZNP świadczy o tym, że 
samorządy zaczynają się buntować. W sprawie zmiany Karty Nauczyciela zostały przygotowane  
2 projekty ustaw dotyczące dochodów JST i 2 propozycje dot. zmian ustaw oświatowych.  
Uważam, że bez wsparcia finansowego samorządy nie podołają nałożonym obowiązkom. 
Zamykanie szkół jest niemodne i budzi wiele emocji. Sytuacje w oświacie odczułem na własnej 
przykładzie ponieważ 3 letni syn nie dostał się do przedszkola 9 godzinnego, związane jest to z 
tym, że rodzice rzadko decydują się na przeniesienie dzieci do szkoły w wieku 6 lat. Po raz 
pierwszy w projekcie budżecie państwa na 2013 rok jest wpisana kwota z przeznaczeniem na 
przedszkola. Trudno powiedzieć, czy będzie to subwencja czy dotacja. 
Poinformował z budowanym na terenie gminy Włoszakowice GPZ – Główny Punkt Zasilania. 
Od pewnego czasu interesuję się czystością jezior. Dziś jeziora są własnością skarbu państwa w 
gestii Marszałka w użytkowaniu PZW. Na użytkowanie jezior ogłaszane są przetargi. Jeśli 
samorządy chciałyby przejąć jeziora w swój zarząd powinny iść za tym pieniądze. Oby to nie było 



kolejne zadanie dla gmin. Jeśli gminy maja dobre pomysły na zagospodarowanie jezior to 
dlaczego by nie mogły przejąć i wykorzystać.  
Moje interpelacje składam na wniosek wyborców, samorządów i jeśli uważam, że temat powinien 
być poruszony lub zasygnalizowany. Jeśli samorządy sugerują pewne tematy mam obowiązek 
zapoznać się ze sprawa i ewentualnymi możliwościami jego rozwiązania. 
Ważna informacja dla przedsiębiorców, zostanie zmieniona kwota kasowa VAT. Jest 
przygotowany projekt, który będzie opatrzony przez odpowiednią komisję. 
Odpowiedzi na wnioski: 
1/ o godzinie 14 będę w starostwie powiatowym, będę rozmawiał z P. Wawrzyniakiem  Jest to 
jednak droga powiatowa i jest to w kompetencji Starosty. Nie wszystkie sprawę może załatwić  
poseł, są pewne kompetencje i nie można tego lekceważyć. Będę rozmawiał na ten temat. 
2/ w sprawie dotacji na służbę zdrowia, nie pracuje w komisji zdrowia dlatego trudno podjąć mi 
merytoryczną dyskusję. Nie znam  klucza według jakiego są dzielone pieniądze. Prezesem NFOZ 
jest Pani Pachciarz pochodząca z wielkopolski.  
3/ zatrudnienie pracowników JST – nie jestem przedstawicielem rządu tylko członkiem koalicjanta.  
Uważam, że jest to problem, ponieważ ciągle dokładane są zadania. Istnieje równie możliwość 
pozyskania  projekty unijne. Nie jest łatwe go napisać i rozliczyć a ktoś musi to robić. Nie 
zatrudnienie pracowników może wiąże się z nieotrzymaniem środków co będzie odebrane 
również niekorzystnie. Należ te sprawy wyważyć co jest korzystniejsze. 
4/ uważam, że reorganizacja sądów  jest bardzo słuszna. Likwidacja mniejszych mniej 
obciążonych placówek spowoduje, że osoby te zasila inne placówki. Placówki jako takie 
pozostaną zlikwidowane zostaną stanowiska Prezesów Sądu.  
5/ nie mam żadnych informacji na temat reformy samorządowej.  Przyznać należy, że coraz mniej 
jest pieniędzy na remonty dróg tak gminnych jak i powiatowych. Mieszkańcy nie rozróżniają , które 
inwestycje są gminne a, które powiatowe. Może coś zmieni przygotowana zmian ustawy 
o finansowaniu JST. 
6/ droga powiatowa Wijewo – Sława . przygotuje odpowiednie pismo w tej sprawie zasygnalizuje 
problem. Postaram się porozmawiać również osobiście z Burmistrzem czy Starostą Wschowy. 
7/ w sprawie sprzedaży na imprezach kulturalnych jest to dla mnie również absurd. 
Wystosowałem pismo do Izby Skarbowej w Poznaniu oraz interpelacje do Ministra Finansów  o 
wytłumaczenie zasad akcji „weź paragon”. Zgadzam się z faktem, że prawa nie można łamać ale 
uważam, że każdy problem można jakość rozwiązać. 
 
Wójt Pan Ireneusz Zając – poinformował, o planowanych obchodach uroczystości 11 listopada, 
oraz o planowanym na 15 listopada koncercie orkiestry marynarki Wojenne. 
 
Dyrektor GOK Pan Marcin Kowal zapoznał zebranych z programem obchodów uroczystości w 
dniu 11 listopada. 
 
Borowiak –akcja parlamentaryzmu może obejmować wszystkie środowiska nie tylko szkolne, jeśli 
będzie taka potrzeba to proszę o kontakt. 
Podziękował za zaproszenie i możliwość udziału w posiedzeniu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy podzi9ekował za przyjęte zaproszenie i wyraził chęć dalszej 
współpracy. 
 
Ad. pkt. 10 
 
Przewodniczący obrad uznał porządek XVIII sesji za wyczerpany. Podziękował za udział 
i zakończył obrady. 
 
 
  
                                                                                                  Przewodniczący obrad. 


